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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Tiberiu Ciorba, Vlad 
Cristian Popa, Lucian Mihele, Marina Mirea, Monica Mihele, Monica 
Simona Roșu și Eugen Scurt, în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice 
„Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor 
celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Înălțarea la Cer a Domnului Isus Cristos
joi, 13 iunie 2024; ora 11.00 Sfânta Liturghie

Îndemn pentru anul electoral

Dragi frați și surori!
Alegerile care urmează ne îndeamnă să conștientizăm rolul nostru în mo-

delarea viitorului comunităților noastre. Trebuie să îmbrățișăm și în mod public 
valorile prin care comunitatea creștină se dezvoltă și crește.

Vă îndemnăm să fi ți deschiși spre candidații care, cu vigoare și angajament 
înnoit, doresc să servească unitatea în lumina învățăturii Evangheliei, în favoarea 
păcii și a democrației.

Să refl ectăm cu seriozitate la cei care ne-au reprezentat sau ne pot reprezenta 
și care se implică în dezvoltarea și construirea societății, care promovează binele 
comun, valorile morale, sănătatea, educația, oportunitățile economice, cultura și 
prezența religioasă în viața socială.

Vă îndemnăm, așadar, să participați la vot, știind că „în creștinism, măsu-
ra întregii gândiri politice este demnitatea omului dată de Dumnezeu” (DOCAT 
196). „Mandatul nostru, în calitate de catolici, este de a transforma societatea într-o 
civilizație a iubirii. Este important ca și catolicii să contribuie în mod responsabil 
pentru a se asigura că pozițiile bune prevalează și au șansa unui vot majoritar.” 
(DOCAT 319)

Puterea Spiritului Sfânt să ne ajute să servim comunitatea noastră cu 
perseverență și curaj. Această slujire să ne poată conduce la un viitor fericit în be-
nefi ciul tuturor fraților și surorilor noastre și al întregii lumi.

Cu arhierească binecuvântare,  Episcopii catolici din România



Cine ne va despărți?
Apa revine și astăzi în evanghelia după Ioan. Aceeași apă în care se cu-

fundă Isus pentru a primi botezul lui Ioan, aceeași de la nunta din Cana sau din 
scăldătoarea Vitezda, o regăsim și astăzi ca semn al renașterii, al reînnoirii și 
în fond al unei noi creații. Apa revine constant în ce-a de-a patra evanghelie 
pentru a ne aduce aminte că în Isus nu ne întâlnim doar cu un mare prooroc, cu 
un mare taumaturg, ci cu însuși Fiul lui Dumnezeu, care ne dăruiește o viață cu 
totul nouă. Ingredientele vindecării de astăzi sunt mai mult decât explicite în 
acest sens: noroiul care unge ochii orbului este făcut din pământ și salivă, acel 
pământ folosit drept plămadă pentru Adam, și saliva care conține, în simbologia 
ebraică, spiritul persoanei. Pământul, spiritul și apa din scăldătoarea Siloamului 
ne indică o adevărată nouă creație. De fapt valențele noutății persoanei sunt atât 
de bine redate de reacția cunoscuților lui care nu-l mai recunosc: pentru ei este 
un altul, chiar dacă seamănă întrucâtva cu cel de dinainte.

Adevărata luptă începe de acum înainte, fi indcă recăpătarea vederii nu 
reprezintă decât primul pas înspre lumină. Omul nostru a perceput lumina pe 
care o percep și ceilalți, dar și ceva în plus: lumina lumii, pe Cristos Fiul lui 
Dumnezeu. Încă nu-l cunoaște, pentru moment este doar “omul care se numește 
Isus”. Progresiv însă, repetând precum o litanie istoria vindecării sale, adevăra-
ta Lumină prinde tot mai mult contur în sufl etul său și această Lumină vădește 
întunericul din mințile celor care-l interoghează încontinuu.

Viața noastră este angrenată în același fel de luptă între două tipuri de 
lumină: cea a ratiunii umane și lumina lui Dumnezeu. Rațiunea, atunci când se 
pretinde autonomă, ar dori să circumscrie, să înțeleagă și să explice absolut tot 
ceea ce există, însă ea poate merge doar până la un punct, deoarece este limi-
tată. Dincolo de acest punct există două atitutini. Cea a orbului vindecat, care 
își dă seama că i s-a întâmplat ceva dincolo de înțelegerea lui și se deschide de 
aceea umil în fața misterului, înțelegând prin credință. Cealaltă atitudine este 
reprezentată de reacția fariseilor care încearcă să elimine ceea ce nu pricep și 
nu intră în schemele lor. (...)

Avem și noi de dus aceeași luptă și aceeași mărturie. Este mare tentația 
de a ne pleca în fața fariseilor de astăzi, pentru a fi  acceptați, pentru a fi  tolerați. 
Pentru a nu fi  alungați din Sinagoga acestei lumi. În acest caz însă, cum l-am 
mai putea privi în ochi pe Cel ce ne-a dăruit nu doar lumina ochilor ci și lumina 
veșnică, cea fără de apus? Fiți așadar curajoși și mărturisiți plini de încredere 
darul primit! Închinați-vă nu în fața mai marilor acestei lumi, ci în fața Celui 
care ne întărește cu prezența Lui nu doar în această viață ci și dincolo de ea, 
fi indcă lumea și lumina cea materială vor trece, însă noi, fi i ai Luminii celei 
neînserate, suntem meniți veșniciei!

PS Claudiu, Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


